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Dia: Dilluns, 4 d’abril de 2022 
Hora: 12,30 hores 
Lloc: Sala de Juntes de la Facultat Geografia i Història 
  
Assistents: 
Ferran Estrada Bonell 
Jordi Gascón Gutiérrez (president) 
Marta Hidalgo Pérez 
Xavier E. Oms (en substitució de Xavier Mangado ) 
Jordi Roca Vernet (en substitució de Gemma Celigueta) 
Carina Sala Juanós 
 
Absents: 
Carles Buenacasa Pérez 
Antoni Conejo Da Pena 
Sergi Cunill 
 
Excusen absència: 
Genís Miguel i Bergadà 
Dolores Sánchez Aguilera 
 
 

Ordre del dia 

1.- Aprovació, si s'escau, de l’acta de la reunió anterior 

 
2.- Informació general: 
2.1 Dades de mobilitat del curs passat i actual 
2.2 Convocatòria KA107 
2.3 Normatives de la UB en relació a: 
a) l'idioma en les aules  
b) l'acreditació del català per part del PDI 

 
3.- Convenis signats i problemes del sistema Erasmus Without Papers 

 
4. Problemes amb el Programa CASA (programa per a estudiants nord-americans) 

 
5.-Dinamització lingüística: 
Premi Temps, Espai, Forma: Impulsar la difusió entre l'alumnat 

 
6.-Torn obert de paraules 
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S ’inicia la reunió a les 12,36 h. 

1. S'aprova l'acta de la reunió del 4/2/2021 

 
2. Es constata que encara no s'han assolit les xifres de mobilitat que havíem tingut abans de la 
pandèmia. Abans teníem entorn 50 alumnes que marxaven, i uns 90 que venien. 

 

Dades mobilitat curs 2020/21  

13 Outgoers, 26 Incoming 
 

Dades mobilitat Curs 2021/22: 

Outgoers: 31 Incoming: 88 

 

A la convocatòria d'enguany, per marxar el curs 2022/23, que ja s'ha resolt, marxaran 
aproximadament 33 alumnes. 

 

2.2. Convocatòria KH107 .  Al mes de gener es va obrir la convocatòria per fer les propostes de 
convenis en mobilitats dins el programa Erasmus KH107 fora de l'àmbit europeu. Hi va haver 
alguna però no es van acaba r de concretar: algunes que es van presentar estaven pensades per a 
fer mobilitats docents, que no és l'objectiu, i altres no es van acabar de definir per manca de 
temps. 

  

A continuació es produeixen algunes intervencions, en relació a la convocatòria de mobilitat 
d’enguany. 

J. Roca explica, en relació als Màsters, que la normativa estableix un mínim de 24 cr per a cursar 
estades d’un semestre.  Això dificulta la possibilitat de marxar als alumnes que cursin màsters de 
60 cr  , i que hagin de fer el Treball Final de Màster perquè els obliga a allargar un curs més.  

Una possibilitat seria fer 20 cr. per semestre, però la normativa no ho preveu. 

 

F.Estrada comenta que aquest any no hi hagut sol·licituds de mobilitat en el programa del Global 
Mobility per part dels alumnes del Grau d'Antropologia. S'ha donat la circumstància que molts 
alumnes s'han assabentat de la convocatòria quan aquesta ja s'havia tancat.  El motiu  pel qual els 
calendaris de les convocatòries Erasmus i Global Mobility no han coincidit, com es feia en cursos 
anteriors, ha estat  que no s'havien enllestit encara els convenis Erasmus. L'any vinent es preveu 
que es farà com sempre.  

 

2.3.  Hi va haver una reunió del Vicerectorat de Relacions Institucionals, Comunicació i Política 
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Lingüística, en la que es va informar de les següents qüestions: 

− Competència Lingüística del català del personal docent.   La normativa vigent estableix 
que el professorat ha de tenir el nivell C del català. Fins ara els professors que no el tenien, 
signaven un paper on es comprometien a assolir-lo, però no se'n feia el seguiment. A partir 
d'ara si es farà  aquest seguiment, i a més s'oferirà la possibilitat d'acreditar els 
coneixements del català per mitjà d'unes proves que es convocaran dues vegades l'any: al 
juny/juliol i al setembre. Els membres del PDI que superin les proves rebran el certificat de 
suficiència en llengua catalana per a la docència (C1) que permet acreditar coneixements 
avançats de català tant a la UB com en qualsevol altre àmbit acadèmic o professional. Els 
Serveis Lingüístics de la UB seran els encarregats d'organitzar les convocatòries. 

 

− Política Docent a les aules:  Es recorda que la llengua en què s'imparteix cada assignatura 
consta publicada al Pla Docent i cal respectar el que consta en aquest, no es pot canviar a 
mig curs. Per tant, caldrà tenir-ho en compte en el moment del contractar professors 
associats o substitucions. També cal complir la normativa que estableix que el 80 % de la 
docència ha de ser impartida en català. 

 

− Hi ha una política d'impulsar la Recerca en català.  Per això s'han convocat els premis 
Antoni Badia i Margarit a la millor tesi escrita en català.  Hi ha una dotació econòmica amb 
5 categories, d'uns 1600 € cadascun.  
 

També els premis ESPAI, TEMPS I FORMA que té una menció honorífica en el currículum i 
una petita dotació econòmica per als Treballs Finals de Grau i de Màster que estiguin 
escrits en llengua catalana. 
També s'estan preparant criteris de valoració de revistes i articles, per tal d'impulsar la 
publicació en català. Aquesta valoració, en termes de PDA, tindria efecte només a la UB. 

 

− Altres paquets de mesures per impulsar el català inclouen els actes de Sant Jordi, amb dues 
tardes literàries amb presentació de llibres publicats per professors de la Facultat, i un 
concert amb el piano històric Collard&Collard Late Clementi, que ha estat cedit a la Facultat 
per un parell de mesos, després de la seva restauració. 

 

2. La UB havia demanat reduir el nombre de convenis Erasmus i mantenir aquells que 
realment els alumnes estiguessin interessats. Un cop escollits els convenis que calia 
mantenir o obrir, s'havia d'utilitzar l'aplicatiu informàtic i s'havia de signar tot de forma 
telemàtica (Erasmus Without Papers). El problema ha estat que no totes les universitats 
(per no dir la majoria)  no estaven connectades al sistema encara i no podien, per tant, 
tramitar els convenis. Per tant, no s’ha pogut dur a terme tal com estava previst, i s’ha 
endarrerit tot el procés. La UB finalment va permetre signar els convenis en paper, i es va 
arribar a aconseguir un total de 42 convenis. 
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X. Oms, d’Arqueologia, pregunta si seria possible obrir convenis amb Regne Unit. En aquest 
cas, ja no es tractarien de convenis Erasmus, sinó convenis Global Mobility. 

 

 S’explica que el procés per aconseguir els convenis ha estat complex, i de vegades, les 
universitats amb les que hem estat interessats no han contestat o no han estat interessades. Es 
continuarà amb la cartera de propostes que es tenia per intentar aconseguir els que queden 
pendents. 

 

4. Problemes  PROGRAMA CASA 

 

 El programa CASA (amb universitats nord-americanes) es gestiona directament des de l’OMPI. Ens 
arriben els alumnes amb la proposta d’assignatures ja feta, i aquest any en concret, ha resultat 
que gran part dels alumnes que han vingut, han demanat la mateixa assignatura (Ex:  MON 
ACTUAL, en el grup que s’ofereix en castellà) 

 

Per evitar que torni a passar, una opció seria fer servir un sistema similar al que es fa amb la 
Universitat de l’Experiència (oferir un nombre determinat de places o un catàleg d’assignatures). 

 

5.S’ha fet difusió a l’alumnat del Premi ESPAI, TEMPS i FORMA. 

 

6  L’ensenyament d’Arqueologia vol ampliar l’oferta de convenis. Hi ha algun encara pendent de 
confirmar. Si hi ha pocs convenis es pot substituir alguns que s’havien demanat i no han anat 
endavant, per alguna nova proposta. 
 
No es produeix cap intervenció i sense cap tema més a tractar s’aixeca la sessió a les 14,16 h. 
 

Dr. Jordi Gascón      Sra. Carina Sala 
Resp. de Relacions Internacionals i Mobilitat   Secretària de la Comissió  

 

 

 

 

mailto:dt.geografia.historia@ub.edu

